

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. _____

Date _____



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : _____

التاريخ : _____

المجلس الوطني الفلسطيني يطالب بفتح تحقيق دولي بجرائم الاحتلال تجاه الاسرى الفلسطينيين

2019-11-26

طالب المجلس الوطني الفلسطيني الجهات الحقوقية والإنسانية الدولية، بفتح تحقيق دولي بشأن جرائم الاحتلال الإسرائيلي بحق الاسرى الفلسطينيين في السجون الإسرائيلية وخاصة جرائم الإهمال الطبي المتعمد التي يمارسها ضدهم والتي تؤدي في النهاية الى قتلهم.

وقال المجلس الوطني في تصريح صحفي صدر عن رئيسه سليم الزعنون صباح اليوم أن استشهاد الأسير سامي أبو دياك (37) اليوم في سجون الاحتلال المصاب بمرض السرطان، جريمة جديدة بحق الاسرى الفلسطينيين يجب ان يحاسب عليها قادة الاحتلال.

وطالب المجلس الوطني بتطبيق الاتفاقيات الدولية والإنسانية ذات الصلة بحماية الأسرى الفلسطينيين والبالغ عددهم نحو 6 آلاف أسير، ومعاملتهم وفقاً لنصوصها باعتبارهم اسرى حرب.

وأكد المجلس الوطني ان سلطات السجون الإسرائيلية تتعمد اتباع سياسة الإهمال الطبي وتمتنع عن تقديم الرعاية الصحية اللازمة للأسرى الفلسطينيين كجزء من سياسة التعذيب الجسدي والنفسي التي تمارسها تجاه هؤلاء الابطال وصولاً الى تدهور حالتهم الصحية واستشهادهم.

وأضاف المجلس أن الاسير أبو دياك استشهد بعد 17 عاما قضاها في السجون الإسرائيلية منها 5 سنوات وهو يعاني من مرض السرطان، مع اصرار سلطات الاحتلال الإسرائيلي على عدم تقديم العلاج اللازم له وترفض في نفس الوقت الإفراج عنه رغم ادراكها التام أنه وصل إلى المرحلة الأخيرة من المرض.

يذكر بانه باستشهاد أبو دياك ارتفع عدد شهداء الحركة الوطنية الأسيرة منذ عام 1967م، إلى 222 شهيداً، من بينهم (67) أسيراً قتلوا عبر سياسة الإهمال الطبي المتعمد.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. _____

Date _____



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : _____

التاريخ : _____

The Palestinian National Council (PNC) calls for an international investigation into the crimes of the Israeli occupation against Palestinian prisoners

26th of Nov. 2019

PNC called on international human rights and humanitarian organizations to open an international investigation into the crimes of the Israeli occupation against Palestinian prisoners in Israeli prisons, especially the crimes of deliberate medical negligence against prisoners, which ultimately lead to their killing.

PNC said in a press statement issued by its Speaker Mr. Saleem Al-Za'anoon this morning, that the death of the prisoner Sami Abu Diak (37 years) today, who was suffering from cancer, in the prisons of the occupation, is a new crime against the Palestinian prisoners, and must hold the Israeli occupation leaders accountable for.

PNC called for implementing international and humanitarian conventions related to the protection of Palestinian prisoners, who are about six thousand prisoners. PNC calls for treating them as prisoners of war.

The Israeli prison authorities deliberately follow the policy of medical negligence, PNC confirmed, and refrain from providing the necessary health care for Palestinian prisoners, which is part of the Israeli policy of physical and psychological torture practiced against our hero prisoners, in order to cause their health deterioration and martyrdom.

Abu Diyak was martyred after 17 years in Israeli prisons, PNC added, including five years suffering from cancer, facing the insistence of the Israeli occupation authorities not to provide him with the necessary treatment, and refuses to release him as well, despite the full realization by the Israeli occupation that the prisoner Abu Diyak reached the final stage of the disease and a hopeless case.

It's noteworthy that with the death of Abu Diak, the number of martyrs of the captive national movement since 1967, reached (222) martyrs, including (67) prisoners killed through the policy of deliberate medical negligence.